



# محمد غشام

ghecham mohamed

طالب دكتوراه

جامعة الجزائر 3 – الجزائر

تخصص: التحضير النفسي الرياضي

## المعلومات الشخصية

الاسم واللقب: محمد غشام

الاسم الكامل بالحروف اللاتينية: ghecham mohamed

تاريخ ومكان الميلاد: 1991/06/15 بلدية بوسعادة – ولاية المسيلة – دولة الجزائر

الحالة الاجتماعية: متزوج

الجنسية: جزائرية

رقم الهاتف: (+213) 657826657

رقم التعريف الوطني: 109911022021450003

الهيئة المستخدمة: معهد التربية البدنية والرياضية الجزائر 3 – الجزائر

البريد الإلكتروني المهني: ghecham.mohamed@univ-alger3.dz

البريد الإلكتروني العادي: ghecham.mohamed91@gmail.com

العنوان الشخصي: حي 295 مسكن – المسيلة – الجزائر

العنوان البريدي: ص ب 120 مكتب بريد اشبيليا 28018 المسيلة – الجزائر

**Orcid** :<https://orcid.org/0009-0008-2514-4955>

**Researchgate**: <https://www.researchgate.net/profile/Mohamed-Ghecham>

## المؤهلات العلمية

- شهادة البكالوريا في شعبة الآداب والفلسفة 2011.
- شهادة الليسانس في التدريب الرياضي – 2014 – جامعة المسيلة – الجزائر.
- شهادة الماستر في التحضير البدني والذهني – 2016 – جامعة المسيلة – الجزائر.

## الخبرات العملية

- أستاذ مؤقت بقسم علوم وتقنيات النشاطات البدنية والرياضية لجامعة سطيف2 -  
السداسي الأول للموسم الجامعي: 2022-2023.
- أستاذ مؤقت بقسم علوم وتقنيات النشاطات البدنية والرياضية لجامعة سطيف2 -  
السداسي الأول للموسم الجامعي: 2023-2024.

## الخبرات العلمية

- شهادة مشاركة في اليوم الدكتورالي الأول بمداخلة تحت عنوان: " واقع وآفاق الرياضة  
الجامعية وسبل تطويرها في الحقل الرياضي" والمنعقد بجامعة الجزائر3 بتاريخ  
2022/11/13 – حضوري.
- شهادة مشاركة في فعاليات المؤتمر العلمي الدولي السابع عشر تحت عنوان: "متجهات  
التقدم التكنولوجي لعلوم الرياضة بالوطن العربي – التشريعات – التحديات –  
التطبيقات" المقام بكلية التربية الرياضية للبنين جامعة حلوان – مصر – خلال الفترة  
من 2-3 يناير 2023 – عن بعد .
- شهادة مشاركة في الملتقى الوطني "الفكر المقاولاتي الرياضي ومكانته ضمن حاضنات  
الأعمال الجامعية" بمداخلة تحت عنوان: "تقييم دور حاضنات الأعمال الجامعية في  
دعم وإدارة المشاريع الرياضية الابتكارية لطلبة staps حاضنة أعمال جامعة المسيلة  
انموذجا" – المقام بجامعة الجزائر3 بتاريخ 2023/03/05 – حضوري.
- شهادة مشاركة في الملتقى الوطني بعنوان: "الرهانات الاستراتيجية لتدريس التربية  
البدنية والرياضية في المدارس الابتدائية في ظل التجديدات التربوية" بمداخلة تحت  
عنوان: "دراسة تحليلية لواقع تدريس التربية البدنية والرياضية في المدارس الابتدائية  
ومقارنتها بالتجديدات التربوية الحديثة – تحليل للدراسات السابقة التي تناولت هذا  
الموضوع"، يوم 20 جوان 2023 بجامعة الجزائر3 – الجزائر – حضوري.
- المشاركة في المؤتمر الدولي العلمي الرابع بمداخلة تحت عنوان: "العوامل المؤثرة في  
التعبئة النفسية وعلاقتها بمستوى الأداء أثناء المنافسة الرياضية لدى لاعبي كرة اليد

- دراسة حالة لنادي ترجي المسيلة لكرة اليد" المنعقد بجامعة البيضاء – اليمن المزمع انعقاده شهر أوت 2023 – عن بعد.
- المشاركة في المؤتمر الدولي الأول "تقنيات الاتصال الحديثة ودورها في تطوير التعليم العالي بمداخلة تحت عنوان: "الذكاء الاصطناعي وتطبيقاته في البحث العلمي – موقع chat gpt انموذجا" – يومي 21-22/11/2023 بجامعة الزيتونة – ليبيا – عن بعد.
- مقال منشور في مجلة جامعة البيضاء – اليمن بعنوان: "العوامل المؤثرة في التعبئة النفسية وعلاقتها بمستوى الأداء أثناء المنافسة الرياضية لدى لاعبي كرة اليد – دراسة حالة لنادي ترجي المسيلة لكرة اليد".

### الدورات والأيام التكوينية

- شهادة مشاركة في فعاليات الدورة التدريبية الثالثة حول الطب الرياضي والإصابات التي عقدت يومي 21 و 22 نوفمبر 2015 من تقديم الخبير أ.د وسام الشبخلي أستاذ الطب الرياضي – بريطانيا.
- شهادة مشاركة في الدورة التكوينية الوطنية المنظمة من طرف قسم الإعلام والاتصال الرياضي بعنوان: الفيلم الوثائقي منتج وصناعة ... للمبتدئين كما للمحترفين من تأطير الإعلامي القدير عبد القادر مام والتي عقدت يوم 17 نوفمبر 2018.
- شهادة التكوين في الإسعافات الأولية مسلمة من الهلال الأحمر الجزائري – لجنة ولاية المسيلة مسلمة بتاريخ: 20 ماي 2013.
- شهادة تكوين في الإعلام الآلي والحاسوب مسلمة من المؤسسة الخاصة للتكوين المهني "القلم" بتاريخ 16 أوت 2018.
- تربص قصير المدى عال المستوى بدولة تركيا – جامعة السلجوق بقونيا 2023/2024.

# **Curriculum Vitae**

## **Personal Information:**

**Full name:** Ghecham Mohamed

**Date and place of birth:** 15/06/1991, Bou Saada, M'Sila, Algeria

**Marital status:** Married

**Nationality:** Algerian

**Phone number:** (+213) 657826657

**National identification number:** 109911022021450003

**Employing institution:** Algerian Institute of Physical Education and Sports 3 - Algeria

**Professional email:** ghecham.mohamed@univ-alger3.dz

**Personal email:** ghecham.mohamed91@gmail.com

**Home address:** 295 Mascara Neighborhood, M'Sila, Algeria

**Postal address:** P.O. Box 120, Post Office Seville 28018, M'Sila - Algeria

**Thesis title:** Factors Influencing Psychological Mobilization and its Relationship to Self-Determined Motivation in Karate-Do Players.

**Supervising professor:** Dr. Wafi Nabil.

**Nationality of the supervising professor:** Yemeni.

**Affiliated institution:** University of Alger 3 - Algeria.

**Email:** nabilw33@gmail.com

**Research Laboratory:** Science, Expertise, and Technology of Physical and Sports Activity - Institute of Physical Education and Sports - University of Alger 3 - Algeria.

**Laboratory code:** C1671700

## **Academic Qualifications**

- Baccalaureate degree in Arts and Philosophy, 2011.
- Bachelor's degree in Sports Training, 2014, University of M'Sila, Algeria.
- Master's degree in Physical and Mental Preparation, 2016, University of M'Sila, Algeria.

## **Work Experience**

- Temporary professor at the Institute of Science and Technology of Physical and Sports Activities, University of M'Sila - First semester of the academic year: 2018-2019.
- Temporary professor at the Department of Science and Technology of Physical and Sports Activities, University of Setif 2 - First semester of the academic year: 2022-2023.

## Scientific Experience

- Certificate of participation in the first Doctoral Day with a presentation titled: "The Current Situation and Prospects of University Sports and Ways to Develop it in the Sports Field," held at the University of Alger 3 on 13/11/2022 - Attended in person.
- Certificate of participation in the 17th International Scientific Conference titled: "Trends in Technological Progress of Sports Sciences in the Arab World - Legislation, Challenges, Applications," held at the College of Physical Education for Boys, Helwan University, Egypt, on 2-3 January 2023 - Remote participation.
- Certificate of participation in the National Forum on "Sports Entrepreneurial Thinking and its Position within University Business Incubators" with a presentation titled: "Evaluating the Role of University Business Incubators in Supporting and Managing Innovative Sports Projects for STAPS Students - University of M'Sila Business Incubator as a Model," held at the University of Alger 3 on 05/03/2023 - Attended in person.
- Certificate of participation in the National Forum titled: "Strategic Challenges of Teaching Physical Education in Elementary Schools in light of Educational Renewal" with a presentation titled: "An Analytical Study of the Current State of Teaching Physical Education in Elementary Schools and its Comparison with Modern Educational Renewal - Analysis of Previous Studies on this Topic," on June 20, 2023, at the University of Alger 3 - Algeria - Attending in person.

## Upcoming Scientific Activities

- Participation in the Fourth International Scientific Conference with a presentation titled: "Factors Influencing Psychological Mobilization and its Relationship to Performance Level during Sports Competition in Handball Players - A Case Study of Taraji M'Sila Handball Club," to be held at Al-Bayda University - Yemen, scheduled for August 2023 - Remote participation.
- Participation in the First International Conference on "Modern Communication Technologies and their Role in Higher Education Development" with a presentation titled: "Artificial Intelligence and its Applications in Scientific Research - Chat GPT Model as an Example," on November 21-22, 2023, at Zaytuna University - Libya - Remote participation.
- Article to be published in August in Al-Bayda University Journal - Yemen, titled: "Factors Influencing Psychological Mobilization and its Relationship to Performance Level during Sports Competition in Handball Players - A Case Study of Taraji M'Sila Handball Club."

## Training Courses and Workshops

- Certificate of participation in the third training course on Sports Medicine and Injuries, presented by expert Dr. Wessam Al-Sheikhly, Professor of Sports Medicine - United Kingdom, held on November 21-22, 2015.
- Certificate of participation in the National Training Course organized by the Sports Media and Communication Department titled: "Documentary Film Production... for Beginners and Professionals," facilitated by esteemed media professional Abdelkader Mam, held on November 17, 2018.
- First Aid Training Certificate issued by the Algerian Red Crescent - M'Sila Committee, dated May 20, 2013.
- Training Certificate in Information Technology and Computer Skills issued by the Private Vocational Training Institution "Al-Qalam," dated August 16, 2018.